
 

Protokół 

z XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 21 października 2008r. w godz.  od 9.00 do 10.30 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik Szparkowski 

stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 15 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 

przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi następująco: 

 

Proponowany porządek sesji: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmian w budżecie gminy Liniewo 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu,   
7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie sesji. 
 

 

 

 



Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto jest za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

 

 

 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt Gminy 

Mirosław Warczak. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 

 

 

 

Ad.5 

Interpelacje radnych: 

 

Troka Alfons – chodnik koło państwa  Prądzińskich wygląda strasznie, nie ma komu kosić 

trawy. Czy nie można było by uzupełnić tego kostką brukową? 

- kiedy będzie tłuczeń dla sołectw rozwożony? 

 

Czapiewski Jerzy – ponawiam moje pytanie w sprawie przeniesienia lampy w Głodowie, 

obiecują, że przyjadą w końcu już telefonu nie odbierają. 

 

Michnowski Grzegorz – prosiłbym żeby zgłosić do telekomunikacji sprawę usunięcia słupów 

z lasu w Garczynie, dawno tam już nie ma drutów, a słupy stwarzają zagrożenie, 

- czy gminę nie stać na znaczki? Materiały na sesję powinny być dostarczone z 

wyprzedzeniem, jeszcze nie wyczytałem w regulaminie RG czy z tygodniowym czy 

dwutygodniowym, proszę żeby to trochę szybciej docierało, bo ja jestem poumawiany i nie 

jestem w stanie tego przekładać. 

 

Kruszyński Ryszard – proszę jakoś zadziałać albo zaszantażować TP, żeby założyli Internet na 

Liniewskich Górach, najpierw twierdzili, że nie idzie tego zrobić potem, że za drogo, proszę o 

interwencję w tej sprawie. 

 

 



Bałachowski Jerzy – czy coś się dzieje w sprawie krawężników dla remizy w Wysinie? 

- chciałbym zwrócić uwagę, że na mostach na Wietcisy w stronę Głodowa i Lubieszyna robią 

się niebezpieczne uskoki, zagrażające bezpieczeństwu przejeżdżających tam samochodów, 

- na wszystkich drogach powiatowych w naszej gminie po deszczach stoją duże kałuże, czy 

panowie z Zarządu Dróg nie mogliby podjechać  i turem zepchnąć pobocza, żeby woda 

mogłaby swobodnie uciekać z szosy? 

 

Szparkowski Ludwik – chciałbym zwrócić uwagę, że nie było żadnej uchwały, która dawałaby 

upoważnienie Wójtowi do podpisów na wnioskach w projektach. Rada Gminy to nie jest 

maszynka do głosowania, trzeba wszystko wcześniej przedyskutować. Ja jako amator 

uważam, że powinna być już uchwała na początku, która daje delegację dla Wójta do 

dalszych działań, potem finansowa. Czy radni wiedzą co się dzieje w sprawie PROW w całej 

gminie? Powinni pochwalić się społecznie tym co się dzieje w naszej gminie, ale do tego 

powinna być podjęta uchwała na sesji, aby radni wiedzieli co się w gminie robi. 

 

Czapiewski Jerzy – z naszymi poboczami jest tragedia, trzeba coś z tym zrobić. 

 

 

 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy Liniewo. 

 

Skarbnik – przepraszam, że dzisiaj Państwo dostaliście tą uchwałę, dzieje się tak ponieważ do 
budżetu pieniądze wchodzą do ostatniej chwili. Najważniejszą sprawą jest sprawa Orlika. 
Marszałek poinformował nas, że musimy zrezygnować z szatni i pozostaną nam same boiska. 
Liczyłam, że przejdzie  kwota 1 400 000, a przeszło 1 180 000. Jeżeli nie mamy wystarczającej 
ilości pieniędzy to pan Wójt może wystąpić do Rady Gminy o zwiększenie budżetu. Nie 
robimy nic bez zgody Rady, ale chcemy po prostu szybko działać. Wójt robi wszystko co w 
jego mocy. Wczoraj faksem otrzymaliśmy zwiększenie z Orlika w paragrafie 750. W 
paragrafie 600 było zmniejszenie na zakupy. Przenieśliśmy pieniądze ze Szkoły w Głodowie 
do szkoły w Garczynie, bo tam jest bardzo skromny budżet. 
 
Szarmach Wiesław – czy dyrektor z Głodowa zgodził się na przeniesienie pieniędzy? 
 
Skarbnik – tak zgodził się. 
 
Szarmach Wiesław – czy pan Koordynator Oświaty nad tym czuwa? 
 
Skarbnik – pan Koordynator Oświaty nie czuwa nad sprawami finansowymi,  tylko 
procedurami związanymi z Kartą Nauczyciela. 
 
Bałachowski Jerzy – nie ma co przepraszać, bo robimy to dla dobra wszystkich mieszkańców. 
Czy może być tak żeby nie było szatni przy tym boisku? 
 



Skarbnik – szatnie są niefunkcjonalne i psują całą estetykę, bo wyglądają jak kontenery, a 
kwota na tą inwestycję się zmniejszyła. 
 
Szarmach Wiesław – jaka jest lokalizacja tego boiska? 
 
Wójt – wystąpiliśmy do Ministerstwa z pismem, żeby nie robić tych szatni, bo są źle 
zaprojektowane i niefunkcjonalne. Obniżyliśmy przez to kwotę przetargu o 200 000 zł. Dzięki 
temu kwota całej inwestycji wyniesie 1 430 000zł. Lokalizacja tego boiska będzie przy korcie. 
Przy okazji zmodernizujemy trochę kort, wyrównamy i zasiejemy trawę. 
 
Szarmach Wiesław – kort wygląda strasznie obskurnie. 
 
Wójt – w tej formie kort nie wygląda interesująco, zbierzemy tą mączkę, wyrównamy 
wszystko i posiejemy trawę 
 
Szarmach Wiesław – każdy będzie przechodzić koło tego kortu do boiska. 
 
Wójt- będziemy musieli mieć człowieka, który będzie się opiekował boiskiem i kortem. 
Dobrze się stało, że tak odważnie weszliśmy w tą inwestycję. Myślę, że Rada jest 
zadowolona.  Boisko będzie blisko szkoły, to wcześniejsze jest na łące za Liniewem i był to 
niewypał. Teraz nauczyciele powinni zadbać, aby boiska zostały należycie wykorzystane. 
Boisko jest bardzo bezpieczne, podczas upadku ta sztuczna trawa amortyzuje. 
 
Szparkowski Ludwik – na korcie powinny być prowadzone prace równocześnie z budową 
boiska. Czy ta inwestycja nie powinna być wpisana do WPI? 
 
Skarbnik – to zadanie jest do zrealizowania w tym roku i ewentualnie na początek 
przyszłego. 
 
Wójt – czemu pan Przewodniczący nie jest zadowolony z tej inwestycji? Proszę przyjąć do 
wiadomości, że to jest dobra inwestycja. W najbliższym czasie chcemy przeprowadzić 
iluminację kościoła w Liniewie, a ponadto chodniki. 
 
Szparkowski Ludwik – ja jestem bardzo zadowolony, ale budżet rozłoży się w latach. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 

 

 

 

 

 



Ad.7 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wójt – dziękuję za jednogłośność podczas głosowania, cieszy mnie to, że radni z innych 
miejscowości głosowali za Liniewem, w przyszłości będzie na odwrót to radni z Liniewa będą 
głosować za innymi miejscowościami. Bardzo mi na tym zależy żeby gmina rozwijała się 
równomiernie, 
- chodnik koło państwa Prądzińskich – pomyślimy nad tym żeby uzupełnić chodnik kostką, 
bo trawa nie zdała egzaminu. W przyszłym roku uzupełnimy chodnik kostką, bo w tym roku 
już nie damy rady, 
- lampa w Głodowie – rozmawiałem z panami z Energii i obiecali, że za dwa lub trzy tygodnie 
to zrobią, bo mają teraz bardzo dużo zleceń, 
- słupy w Garczynie – mnie te słupy też bardzo rażą, zgłosimy to do Telekomunikacji, aby je 
usunęli, bo stwarzają zagrożenie, 
- zawiadomienia na sesję – mamy obowiązek zawiadomienia na sesję dostarczyć na 4 dni 
przed sesją, o zawiadomieniach na komisje nie ma żadnych informacji w regulaminie rady, 
- krawężniki dla remizy w Wysinie – musimy wszystko oszacować, bo będzie trzeba wykonać 
wykopy pod te krawężniki, zaplanujemy je na budżet w 2009r., 
- kałuże na drogach powiatowych – ta sprawa należy do powiatu, wystosujemy pismo do 
ZDP o zaistniałym problemie, 
- Internet dla Liniewskich Gór – podłączenie Internetu to nie jest prosta sprawa, droga 
kablowa jest bardzo drogą inwestycją. Planujemy doprowadzić Internet do mieszkańców 
drogą radiową, ale to dopiero w przyszłym roku, bo musimy jeszcze przeprowadzić kilka 
rozmów, prawdopodobnie będziemy musieli wykupić jedno pasmo na Internet, 
- projekty RPO – plan odnowy wsi przygotowujemy zgodnie z procedurami i nie ma potrzeby 
wcześniej uchwalać uchwałę skoro nie znamy wytycznych, zgodnie z procedurami , gdy już 
wszystko będzie wiadomo zgłasza się uchwałę do Rady Gminy. Są spotkania z Radami 
Sołeckimi i mieszkańcami. Współpracujemy z „Chatą Kociewia” i wszystko jest pod kontrolą. 
 
Szparkowski Ludwik – uchwalenie takiej uchwały daje komfort panu Wójtowi w dalszych 
działaniach, może się Pan swobodnie poruszać po programach. 
 
Wójt – patrzymy na te sprawy  każdy z innej strony, nie mogę zgłosić uchwały projektu, który 
zmieni się jeszcze kilka albo kilkanaście razy, chcę Radzie przedstawić ostateczny projekt do 
uchwalenia i przedyskutowania. 
 
Szparkowski Ludwik – zaproszenia na sesję – podpisuje je na tydzień przed planowana sesją, 
te spóźnienia to są ze strony poczty, postaramy się żeby wszystko było szybciej. 
 
Czapiewski Jerzy – słyszałem, że były oferty na odśnieżanie i nikt się nie zgłosił do 
odśnieżania na sołectwo Głodowo. 
 
 Breski Krystian – wpłynęły 4 oferty w tym 2 na Głodowo. 
 
 

 

 



Ad. 8 

Wolne głosy i wnioski 

 
Kupper Romuald – w sprawie wysypiska, trzeba porozmawiać z Nową Karczmą, aby dorzucili 
się do rekultywacji. 
 
Wójt – byliśmy na spotkaniu z dyrektorem Fijasem, ale dużo z niego nie wynieśliśmy, bo był 
bardzo zajęty, potem rozmawialiśmy z dyrektor Korzeniowską. Pani dyrektor jest teraz na 
etapie oceny dokumentów, wtedy odpowie nam jak widzi sytuację składowiska. Według 
ustaleń składowisko ma być zamknięte do końca 2009r., ale dyrektor Fijas mówi co innego. 
Nie mogę podać państwu wiążących kwestii w tej sprawie, bo czekamy na opinię pani 
Korzeniowskiej. Żeby nam pomóc musiałby ktoś przyjechać i ocenić stan. Pani dyrektor 
wskazała, aby zamknąć składowisko. 
 
Szarmach Wiesław – ale nikt nie wydał decyzji o zamknięciu wysypiska. 
 
Wójt – naciska Departament Środowiska na zamknięcie. 
 
Szarmach Wiesław – ale nie ma decyzji. 
 
Wójt – poczekajmy jeszcze na opinię dyrektor Korzeniowskiej. 
 
Szparkowski Ludwik – było pytanie o Nową Karczmę, czy pan wójt podjął jakąś decyzje w tej 
sprawie? 
 
Wójt – porozumiałem się z ABC o ograniczeniu do 120m3 wwozu odpadów na składowisko i 
będą to tylko śmieci z naszej gminy, bo nie mamy żadnych wiążących umów z Nową Karczmą 
i nie możemy dochodzić o pieniądze na rekultywację od Nowej Karczmy. Kiedyś z łaską dała 
30 000zł za wywożenie śmieci,  a powinna regularnie płacić za korzystanie ze składowiska. 
 
Szarmach Wiesław – ja bym to składowisko na maksa wykorzystał. 
 
Wójt – sprawa jeszcze jest w toku, na rekultywację będziemy musieli wydać pieniądze z 
naszego budżetu i zabiegać o dotacje pomocowe z funduszu środowiskowego, a może w tym 
czasie wyjdzie nowy przepis pomocowy. Myślę, że podjęliśmy dobrą decyzję. 
 
Bałachowski Jerzy – byliśmy z radnym Szarmachem u dyrektora Fijasa, powiedział, że w 
sprawie składowiska możemy spać spokojnie, plan zamknięcia rozciągnie się na kilka lat. Póki 
ktoś nie naśle sanepidu nikt nam nic nie zrobi. Ochrona środowiska jest dzisiaj na takim 
topie, że na pewno znajdą się pieniądze na rekultywację. Nikt nas nie ukarze za to, że nie 
zamknęliśmy wysypiska do końca 2009r. 
 
Szparkowski Ludwik – czy ten pracownik na wysypisku jest tak długo tam potrzebny? Jeśli 
będzie tam tylko w określonych godzinach i przez to wysypisko będzie otwarte przez 
określony czas, ograniczy to wwóz śmieci na składowisko. 
 
Kruszyński Ryszard – co to za firma, która wygrała przetarg na Orlika? 



 
Breski Krystian – w przetargu startowały 3 firmy. Pierwsza to Firma Kaszub z Kiełpina za 
1 100 000, druga to firma z Warszawy za 1 570 000 i trzecia, która wygrała to firma 
Polkompleks z Kościerzyny. Właśnie skończyli pracę  w Trąbkach Wielkich i są w trakcie 
realizacji prac w Zblewie. U nas pierwsze prace zaczną się 29 października. 
 
Borowicka Gabriela – zapraszam wszystkich do Wysina na spotkanie na temat odżywiania 
roślin w piątek o godz. 1000 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 10.30 

 

 

    

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  

                                                                                                 Ludwik Szparkowski 

                                                                                           Przewodniczący Rady gminy 

 
 
 
   
 

 

 

 

 


